發文方式: 郵寄

檔 號: 保存年限:

### 中華民國獸醫病理學會 開會通知單

受文者:全體會員

發文日期:中華民國105年3月31日 發文字號:病理林字第1050000009號

速別:普通件

裝

訂

線

密等及解密條件或保密期限:普通

附件:第345次CSVP病例病史

開會事由:召開第345次獸醫組織病理會議 開會時間:105年4月8日(星期五)中午12時

開會地點:國立中興大學獸醫學院動物疾病診斷中心108教室(臺中

市南區國光路250號)

主持人: 林正忠理事長

聯絡人及電話:張仁杰 (02)26212111轉512

出席者:全體會員

列席者: 副本: 備註:

- 一、敬請踴躍參加,如需公務人員終身學習認證,請另上公務人員終身學習入口網站報名以利登錄,本次認證時數4小時。網址http://lifelonglearn.cpa.gov.tw/
- 二、重要通知:請各位會員將個人常使用之電子郵件信箱地址傳至jcchang@mail.nvri. gov.tw,標題註明CSVP會員E-mail登錄;爾後本會開會通知將改由電子郵件寄送 方式及網頁公告方式http://www.csvp.org.tw/,以節省郵資費用及減少紙張浪費。
- 三、本次會議組織病理切片資訊可逕由國立中興大學獸醫病理生物學研究所網頁瀏覽(http://www.ivp.nchu.edu.tw/slidecenter.php?id=53)。
- 四、第345次獸醫組織病理會議前於12點至1點安排「獸醫病理小講堂」:實驗動物毒性病理判讀與量化評估(The qualitative and quantitative evaluations of toxicopathology in the laboratory animal studies);講師:國立中興大學獸醫病理生物學研究所廖俊旺教授。敬請轉知(午餐請自備)。

理事長林もむ

### 中華民國獸醫病理學會第345次組織病理會議

Chinese Society for Veterinary Pathology

The Three Hundred and Forty-Fifth (345th) Histopathology Seminar

Date: Apr 8, 2016

Place: AHRI

# Case 1. CSVP 2016-2881 (104P-231 Kaohsiung City Animal Protection Office, C.Y. Ma, A.T. Huang, K.C. Lin, C.H. Yang, W.C. Chen, J.P. Hsu)

Canaries (*Serinus canaria*) underwent anorexia and severe emaciation. The dead bird was submitted to diagnosis. Proventricular mucosa smears examined by Gram's stain at microscopy enabled the observation of gram positive, large rod-shaped organisms.

#### Case 2. CSVP 2016-2882 (R0128B, ADIB AHRI, C.C. Chien, S.H. Lee)

Rabbit, New Zealand White, 8-week-old, female. This rabbit was sent to ADIB for necropsy from a rabbit husbandry which recently encountered an episode of increased death rate in weanlings. Affected rabbits showed depression, sticky to watery diarrhea with dark-green feces staining around the anus. Fecal examination of these rabbits had no significant finding.

## Case 3. CSVP 2016-2883 (104049-B, NTUCM LAC, Y.T. Tsai, I.S. Yu, W.P. Chen, H.W. Chen)

Mouse, p53 <sup>+/-</sup> transgenic, 1.5-month-old, female. The transgenic mouse presented abdominal swelling, and the gross appearance revealed nodular, white-yellow adipose tissues arising from the myometrium of uterus.

#### Case 4. CSVP 2016-2884 (NTU2015-2435, Lei-Ya Wang, Fun-In Wang)

Canine, Beagle, 11-year-old, castrated male. Hematuria has been noticed since 2014. Abdominal ultrasound showed irregular mucosal surface of urinary bladder, and few mass-like images were noted on apex of UB wall on 2015/08/31. Cystotomy and UB wall biopsy was performed on 2015/9/21.

#### Case 5. CSVP 2016-2885 (NTU2015-2545, NTU, C.H. Chen, H.W. Chang)

Canine, Chihuahua, 8-year-old, intact female. Left axillary and mammary gland masses were noted and excised on Oct. 4, 2015.

# Case 6. CSVP 2016-2886 (CS15-0921A, GIVP-NCHU, C.Y. Lo, M.P. Cheng, W.F. Chang)

Canine, Beagle, 12-year-old, a tumor was found on right posterior limb, clinical sign of Beagle showed fever. The outside surface of tumor was found ulceration. Its size is 7.1 cm x5.6 cm x4.6 cm.